

香港傑出義工會 Hong Kong Volunteer Awardees Society



香港傑出義工會於 2009 年成立，是本局屬下單位。目的是滙聚香港傑出義工的力量和經驗，提供一個交流和分享平台；並支持本局各項活動，宣揚義務工作精神。該會會員自 2011 年起，每周在成報撰寫專欄《義人世界》，與市民分享行義心得。年內，該會舉行 2023 年度周年會員大會，選出 2023 至 2025 年度執行委員會（名單列於第 16 頁）。

香港傑出義工會每年均舉辦「傑義服務多開心」服務日，探訪及服務不同的弱勢社群。年內積極動員會員參與自行策劃的義工服務和支援本局的義工計劃，包括「中國銀行（香港）港珠澳大橋（香港段）半馬拉松 2023」。於 2023 年 5 月至 6 月期間舉辦了「Kids 出義工 1+1 SEN 家庭樂遊迪士尼」及獲何英傑基金長者服務計劃贊助「長者下午茶 相聚一刻」，服務近 200 名長者、特殊需要兒童及其家長。

Established in 2009, the Hong Kong Volunteer Awardees Society (HKVAS) is a special unit of the AVS that gathers the strengths and expertise of the Hong Kong outstanding volunteers and provides them with a platform for exchange. It is committed to spread the spirit of volunteerism while supporting AVS' initiatives. Since 2011, HKVAS members have been contributing articles to Sing Pao's weekly column 'Volunteers' World', sharing their volunteering experiences and insights with the public. In the year, the Society held the 2023 Annual General Meeting and the 2023-2025 Executive Committee was elected at the Meeting (The member list is on page 16).

HKVAS organises an annual Service Day to serve vulnerable communities. In the year, HKVAS initiated volunteer services projects and supported volunteer projects organised by AVS, including the Bank of China (Hong Kong) Hong Kong-Zhuhai-Macao Bridge (HK Section) Half Marathon 2023. From May to June 2023, HKVAS organised volunteer services that enabled SEN children and their family members to visit Hong Kong Disneyland. With sponsorship from the Ho Ying Chie Foundation, a tea gathering for the elderly was held. More than 200 elders, SEN children and their family members were served.



香港傑出義工會會員參與「長者下午茶 相聚一刻」服務
HKVAS members participated in the elderly tea gathering service



工作坊上，香港傑出義工會會員細心指導製作手挽袋
At the workshop, HKVAS members patiently guided participants in creating hand-held bags